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وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه حمایت از تولید 
داخل کشــور را از واردات بی نیاز می کند، گفت: 
وزارت جهاد کشاورزی تأمین غذای مردم با حمایت 
از تولید داخل را اصل راهبردی خود قرار داده است.

بیش از یک ماه از انتصاب وزیر جدید وزارت جهاد کشاورزی 
می گــذرد. محمد علی نیکبخت که بیش از این مدیرعامل و 
رئیس هیأت مدیره سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران بود 
مدیریت این وزارتخانه را برعهده گرفته است. عنوان می شود وی 
مدیری اجرایی است. نیکبخت در نخستین نشست خبری خود 
با اصحاب رسانه به موضوع گسترش و توسعه صنایع تبدیلی و 
تکمیلی کرد و گفت: یکی از برنامه های وزارت جهاد کشاورزی، 
تمرکز بر روی صنایع تبدیلی و تکمیلی است که در حال حاضر 
7 هزار طرح با پیشرفت بالای 20 درصد وجود دارد که به دلیل 
مشکلات سرمایه گذاری امکان تکمیل آن ها وجود نداشته است.
وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه صنایعی تبدیلی و تکمیلی 
یکی از حلقه های مهم در بخش تولید اســت، گفت: اگر این 
حلقه به درستی وظیفه خودش را انجام دهد، کمک بزرگی به 
بخش تولید شده است. وی اظهار کرد: با حمایت از تولید داخل 
می توانیم بی نیاز از واردات شویم. در حال حاضر به دلیل عدم 
وجود آمار دقیق هر سال بخش کشاورزی با بیش بود و کم   بود 
برخــی محصولات رو به رو بوده و این امر منجر به هدر رفت 

بیش از 30 درصد محصولات شده است.
امنیت غذایی و تأمین بازار خوراک اهمیت بسیاری دارد

به گفته نیکبخت، ســرمایه گذاری، توسعه صنایع تبدیلی و 
تکمیلی و افزایش تولید رابطه مستقیم دارند که در نهایت به 

مثبت شدن نرخ رشد کشاورزی منجر می شود و این افزایش در 
محصولی مانند گندم با افزایش تولید در واحد سطح و در باغبانی 
به جز پایاب سدها و برخی شرایط ویژه، از طریق ارتقای درجه 
باغات و کیفی سازی و استحصال محصول بیشتر با استفاده از 

همان منابع قبلی به دست می آید.
به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، در نشست سراسری مدیران 
ستادی و استانی وزارت جهاد کشاورزی، نیکبخت با برشمردن 
اصول اجرایی گفت: دستیابی به وحدت رویه در پیشبرد اهداف 
و سیاست های اجرایی از الزامات مدیریت و تصدی گری امنیت 
غذایی 85 میلیون ایرانی است که باید از سوی لایه های مختلف 
اداری و اجرایی وزارت مورد توجه قرار گیرد.وی امنیت غذایی را 
اولین وظیفه مدیریت کلان کشاورزی دانست و گفت: مسئولیت 
تأمین غذای کافی، سالم و در دسترس با رعایت اصول حفاظت 
از منابع پایه با توجه به تولید داخل و تولیدکننده ایرانی بر عهده 
وزارت جهاد کشاورزی است و این وزارت تأمین غذای مردم با 

حمایت از تولید داخل را اصل راهبردی خود قرار داده است.
اهمیت بهره وری در کشت

وزیر جهاد کشــاورزی در ادامه سخنان خود خاطرنشان کرد: 
بهره وری دیگر شاخصه سیاست بخش کشاورزی است که با 
توسعه دانش بنیان و ترویج در مزارع، واحدهای تولیدی و صنایع 
کشاورزی با مسئولیت ســازمان تحقیقات، آموزش و ترویج 

کشاورزی )تات( در حال اجرا است.
وی ادامه داد: مراکز خدمات کشــاورزی نیز به عنوان نقطه 
تماس کشاورز و سیاســت گذار، از اهداف اصلی سازمان تات 
در تجهیز و ترویج دانش اســت، اهمیت این موضوع تا حدی 

است که وزارت جهاد کشاورزی در راستای تغییر مسیر و بهره ور 
ساختن مراکز خدمات کشاورزی آماده تغییر ساختار است.

در ادامه نیکبخت توانمندســازی تشــکل ها را خواستار شد 
و تصریح کرد: امور اجرایی باید به دســت تشکل ها اداره شود 
بنابراین تشــکل ها از نظر ســاختار، محتوا و شکل، اصلاح و 

متناسب با وظایف مورد نظر از لحاظ کمی و کیفی توسعه یابند 
از این رو ســازمان تعاون روستایی نقش راهبری تشکل ها در 

رسیدن به این نقطه را بر عهده دارد.
تاکید بر الگوی و کشت قراردادی

وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به اصل کشت قراردادی گفت: 

اصل کشــت قراردادی و تولید قراردادی برای حمایت از تولید 
داخل پی ریزی شــده است و وزارت جهاد کشاورزی در اجرای 
تکامل یافتــه این اصل نه به عنوان خریــدار، بلکه در نقش 
سیاســت گذار، الگوســازی می کند و مدل ارائه شده از طریق 
صنایع و واحدهای تولیدی و بر اساس تقاضای طرفین به اجرا 
در می آید، این الگو در تولید قراردادی می تواند در بازسازی صنایع 

دام و طیور نقش ایفا کند.
وزیر جهاد کشــاورزی حفظ ارتباط تولید و مصرف را تعیین 
کننــده خواند و بر ایجاد تعادل عرضــه و تقاضا در کالاهای 
حساس موجود در سبد کالاهای اساسی تاکید کرد.نیکبخت در 
سرمایه گذاری بخش کشاورزی به اصل اولویت سرمایه گذاری 
تاکید کرد و افزود: اولویت با بازگشــت به خط صنایع راکد و 
تکمیل ظرفیت خطوط نیمه تعطیل است و پس از آن نوبت به 
واحدهای جدیدالاحداث می رسد.وزیر جهاد کشاورزی در پایان 
از حفظ کاربری اراضی و رفع تداخل به نفع کشاورز گفت و از 
آبخیزداری و آبخوان داری به عنوان اولویت زیرساختی طرح های 
کشاورزی مورد توجه مدیران یاد کرد. حدنگاری و رفع تداخل 
اراضی یکی از اولویت های وزارت جهاد کشــاورزی در دولت 
سیزدهم است. طرح سنددار کردن زمین های کشاورزی موافقان 
و مخالفانی دارد که هر یک استدلال های خود را دارند. موافق 
این طرح به سیستماتیک شدن بخش کشاورزی اشاره دارند و 
رفــع اختلاف اما مخالفان معتقدند این امر در اراضی منجر به 
گسترش تغییر کاربری ها می شود. کم آبی و عدم سود کشت 
و کار سبب شــده تا نسل جوان وارد این حوزه نشده و بخش 

کشاورزی سال به سال کوچک تر شود.

وزیر جهاد کشاورزی تاکید کرد؛

تأمین غذا با حمایت از تولید داخل اصل راهبردی وزارت جهاد کشاورزی
اخبار کوتاه 

مدیرکل حمل ونقل مسافر سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای با 
اشاره به آغاز پیش فروش بلیت های اربعین، گفت که بازه پیش فروش 

بلیت ها هم از یکم ماه صفر تا آخرصفر یعنی بازه اربعین است.
داریوش باقرجــوان گفت: پیش فروش بلیت ها از امروز آغاز شــده و در لایه اول 
ظرفیت ها از تهران به سمت مرز مهران را با قیمت 680 هزار تومان باز کردیم، برای 

اینکه تقاضا را بسنجیم و بعد از آن برای مسیرهای مختلف تقاضا مطرح می شود و 
پیش فروش آغاز خواهد شد. بازه پیش فروش بلیت ها هم از یکم ماه صفر تا آخرصفر 
یعنی بازه اربعین است.وی درباره قیمت بلیت اتوبوس برای این ایام اظهار کرد: قیمت ها 
روال همه ساله را دارد؛ بعد از اینکه ستاد مرکزی اربعین بخشنامه مربوطه را صادر کرد، 

لیست قیمت ها ابلاغ شده و بر اساس آن پیش فروش انجام می شود.

مدیرکل حمل ونقل مسافر ســازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای درباره علت 
افزایش 100 درصد قیمت بلیت توضیح داد: این موضوع به دلیل جبران سفرهای یک 
سر خالی است و به معنای 100 درصد افزایش قیمت نیست؛ زیرا راننده ها مجبورند 
ســفر را به صورت یک سر خالی انجام دهند برای اینکه زائران را به مقصد برسانند. 
طبیعی است که بعد از این بازه تقاضایی برای این بلیت ها وجود ندارد و قیمت ها به 
قبل بازمی گردد.باقرجوان درباره ظرفیت موجود در ناوگان اتوبوسرانی نیز بیان کرد:  
مجموعا 6300 دستگاه تعداد ناوگانی است که در حمل ونقل عمومی جاده ای فعالیت 

دارند و می توانند مسافت های بالای 300 کیلومتر را به عنوان مسافت بلند پیمایش 
کنند. این 6300 ناوگان در طول ایام اربعین به فراخور تقاضا در مســیرهای اربعین 
فعالیت خواهند کرد.وی خاطرنشان کرد: این تعداد قطعا کافی نیست و ما در صددیم 
از تمام ظرفیت های ممکن استفاده کنیم؛ ازجمله یکی از ظرفیت ها بر اساس مصوبات 
ســتاد مرکزی اربعین، استفاده از ظرفیت کشورهای هم جوار است و در صورتی که 
تعداد صندلی مورد نیاز بالاتر از صندلی موجود  باشد، قطعا از این ظرفیت هم استفاده 

خواهیم کرد.

بلیت اتوبوس تهران تا مهران 680 هزار تومان

معــاون وزیر راه و شهرســازی گفــت: تا کنون 
146 هزار واحد مسکونی در بافت های فرسوده به 
مرحله ساخت رسیده و آمار نشان می دهد پس از 
9 سال به بالاترین میزان صدور پروانه در بافت های 

فرسوده رسیده ایم.
محمد آیینی اظهار کرد: روند نوسازی بافت های فرسوده با شتاب 
قابل توجهی ادامه دارد؛ به طوری که تنها در  10 روز  اخیر شاهد 
صدور بیش از چهار هزار واحد مســکونی در پروانه های صادره 
در این زمینه بوده ایم.وی افزود: تاکنون 146 هزار واحد نهضت 
ملی مسکن در بافت های فرسوده به مرحله ساخت رسیده است.

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران با بیان این که دولت 
توجه ویژه ای به افزایش کیفیت زندگی در بافت های فرسوده و 
حاشیه شهرها دارد خاطرنشان کرد: از سال 1392 به بعد شاهد 
کاهش شدید صدور پروانه در بافت های فرسوده و در واقع نوسازی 
مسکن بودیم و به طور متوسط تا سال 1400 متوسط نوسازی در 

کشور 44 هزار واحد بود.
آیینی یادآور شد: بحمدالله در سال 1400 از مرز 61 هزار فقره 
صدور پروانه در بافت های فرسوده عبور کردیم و سال 1401 به 
عدد 64 هزار و 485 واحد رســیدیم. امســال نیز تا کنون حدود 
20 هزار  واحدپروانه ساختمانی در بافت های فرسوده کل کشور 
صادره شده که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 41 درصد 
رشد نشــان می دهد و در شــهر تهران به افزایش 200 درصد 
رسیدیم. معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به بسته 19 بندی 
تشویقی در بافت های فرسوده گفت: پس از ارایه این بسته شاهد 
حضور گسترده سازندگان و انبوه ســازان در بافت های ناکارآمد 

بودیم؛ به طوری که در 80 شهر که مشوق های مختلف ارایه شد 
رشد 141 درصد در صدور پروانه و در تعداد ساختمان به افزایش 
162 درصد رسیدیم. آیینی تصریح کرد: پنج امتیاز مهم در بسته 
تشویقی وجود دارد که باعث ثبت  رکوردهایی در نوسازی مسکن 
شد. تسهیل در تامین پارکینگ، تسهیل شرایط توده و نما، اعطای 
یک یا دو طبقه تشویقی و ایجاد کاربری انتفاعی در طبقه همکف 
به منظور حمایت از کسب و کارهای خانگی با تامین شرایطی از 

جمله این مشوق ها است.
وی، نقش شهرداری ها در امر نوسازی را عامل دیگر در نوسازی 
بافت های فرســوده دانست و گفت: خوشبختانه از سال گذشته 
همکاری شهرداری ها در صدور مجوز، ارایه تخفیف و کمک به 
تسهیل فرآیند ساخت مسکن در بافت های فرسوده افزایش یافته 
است. به دنبال این همکاری، میزان تخفیف در عوارض صدور 
پروانه ساختمانی در بافت های فرسوده شهرهای کشور به طور 

متوسط از 60 درصد به 80 درصد رسیده است.

معاون امور بندری سازمان بنادر و دریانوردی گفت: ظرفیت حمل کنونی در 
مسیر ترانزیتی بین هند و روسیه از مسیر ایران حدود 10 میلیون تن کالاست 
و سال گذشته حدود یک میلیون و 800 هزار تن ترانزیت در مسیر رفت و 

برگشت این دو کشور صورت گرفته است.
جلیل اسلامی در نشست خبری درباره ظرفیت کانتینری بنادر کشور، گفت: تا امروز حدود یک 
میلیون و 50 هزار TEU در بنادر کشور تخلیه و بارگیری شده که امیدواریم تا پایان سال به 
حدود سه میلیون TEU افزایش یابد. حدود 4.5 میلیون تن ظرفیت کانتینری بنادر کشور و 
حدود 4.5 میلیون TEU و ظرفیت حدود 7 میلیون TEU اســت. با توجه به برنامه ریزی 
سازمان بنادر و دریانوردی در فاز سه بندر شهید رجایی در حال مذاکره برای تامین تجهیزات مورد 

نیاز عملیات تخلیه و بارگیری کانتینری هستیم.
وی درباره میزان حمل بار ترانزیتی بین هند و روسیه از مسیر ایران، اظهار کرد: وقتی درباره 
کریدورهای جدید حرف می زنیم باید بدانیم راه اندازی مسیر جدید بین چند کشور کار پیچیده ای 
است. با این حال طی 18 ماه اخیر برای تقویت کریدورهای عبوری از مسیر ایران اقدامات خوبی 

از سوی سازمان بنادر و دریانوردی انجام شده است.
وی با بیان این که برای اولین بار شرکت های ایرانی دارای توانایی حمل مبدا و مقصد در مسیر 

این دو کشور را شناسایی و معرفی کرده ایم، افزود: ظرفیت حمل کنونی در مسیر ترانزیتی بین 
هند و روسیه از مسیر ایران حدود 10 میلیون تن کالاست. سال گذشته حدود یک میلیون و 
800هزار تن ترانزیت در مسیر رفت و برگشت هند و روسیه صورت گرفته. در مجموع از مسیر 

دریای خزر و کریدور شمال-جنوب حدود 8 میلیون تن ترانزیت صورت گرفته است.
معاون امور بندری سازمان بنادر و دریانوردی با بیان این که وقتی مسیری جدید در ارتباط با 
مسیرهای قدیمی مطرح می شود، پارامترهایی از جمله قیمت و زمان تمام شده مهم است، گفت: 
در کشورهای هند و روسیه شرکت های خصوصی صاحب بار هستند و برای آنها باید صرفه 
داشــته باشد که بتوانند در مسیر جدید تردد داشته باشند. از سوی دیگر در ایران نیز علاوه بر 
تامین زیرساخت ها باید هماهنگی های لازم بین دستگاه ها فراهم شود. در این راستا سازمان بنادر 
و دریانوردی اعلام کرده در بندرعباس، چابهار، بندر امام )ره( ظرفیت کافی برای ورود 10 میلیون 

تن کالای ترانزیتی را داریم.
اسلامی با بیان این که آمار سالانه هشت میلیون تن است که اگر دو برابر هم شود مشکلی 
برای هندلینگ آن نداریم، اضافه کرد: سازمان بنادر اقدامات زیادی برای همگرایی انجام داده و 

شرکت های ایرانی در مسیر مسکو-بمبئی می توانند کالا را از طریق دریا  و زمین حمل کنند.
وی با اشاره به گزارش آماری از عملکرد سازمان بنادر توضیح داد: 82 میلیون تن کالا از ابتدای 
سال تا امروز در بنادر تخلیه و بارگیری شده است که رشد پنج درصدی نسبت به مدت مشابه 
پارسال نشان می دهد. در حوزه صادرات غیرنفتی، امسال افزایش 40 درصدی نسبت به مدت 
 مشابه سال گذشته را به ثبت رساندیم و در حوزه عملیات بندری مربوط به ترانزیت نفت نیز

 17 درصد رشد به ثبت رسید.
معاون امور بندری سازمان بنادر و دریانوردی با بیان اینکه »کانتینر« شاخص بسیار مهمی در 
حوزه حمل ونقل بنادر است، افزود: امسال رشد بیش از 6 درصد در عملیات کانتینری به ثبت 
رسید. همزمان تعداد شناورهای وارد شده به کشور از ابتدای سال به 32 هزار فروند کشتی رسیده 
که 10 درصد رشد داشته است. همچنین در 2 سال اخیر 40 میلیون تن کالای اساسی از مجموع 
هفت قلم کالای اساسی در بنادر کشور تخلیه و بارگیری شده است و 15 میلیون تن ترانزیت در 

این مدت در حوزه بنادر به ثبت رسید.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد معاون سازمان بنادر و دریانوردی:

 عبور  پروانه های نوسازی  مسکن 
از مرز 146 هزار واحد

 ظرفیت ترانزیتی هند و روسیه از مسیر ایران
 10 میلیون تن کالاست

وزارت صمت کجاست؟
عرضه بی دردسر پوشاک داخلی با برند خارجی

چند سالی است که تولید و عرضه پوشاک داخلی منقش به برندهای خارجی 
در صنعت پوشاک ایران رونق گرفته و وزارت صمت نیز طی سالهای گذشته 

صرفا وعده برخورد و نظارت در این حوزه را داده است.
»برندمداری خارجی« چالشی است که در ایران بنا به دلایلی همچون نامرغوب بودن کیفیت 
بعضی از کالاهای ساخت داخل، پایین بودن تکنولوژی ساخت نسبت به موارد مشابه خارجی، 
عدم فرهنگ سازی، عدم تبلیغات مناسب، ناهماهنگی قیمت و قدرت خرید مردم و … اپیدمی 
شده است؛ به شکلی که در سطح جامعه اینگونه القا شده که جنس ایرانی بی کیفیت و جنس 
خارجی با کیفیت است. مردم از بازار کالاهای برقی و لوازم خانگی تا بازار محصولات خوراکی و 

پوشاک به دنبال تولیدات خارجی می گردند.
این فرهنگ خارجی پسندی به قدری در فرهنگ جامعه ایرانی رسوخ کرده که تولیدکنندگان 
ایرانی طبق یک رسم قدیمی کالاهای تولیدی خود را با برند خارجی می فروشند. طبق اظهارات 
متولیان حوزه پوشــاک عمده کالاهای خارجی در بازار، در واقع کالای ایرانی هستند که برند 
خارجی دارند و تولیدکننده سعی دارد از این طریق محصولات خود را در تعداد و قیمت مناسب 
به فروش برساند.آنطور که وزارت صمت نیز می گوید سال 96 مجوزی به بعضی از مجموعه ها 
برای واردات پوشاک اعطا شد و در سال های بعد که به دلیل محدودیت های ارزی به طور کل 
جلوی واردات گرفته شد و هیچ مجوزی اعطا نشد.نکته جالب آنکه بر اساس ادعای شرکت ها 
برندهایی که از قبل مجوز گرفته بودند در حال حاضر تولید داخل انجام می دهند و کالاهای آنها 

وارداتی نیست. در واقع این واحدها به اسم برند خارجی کالا می فروشند.
مارک های برچسبی

همانطور که اشاره شد در کنار پوشاک قاچاق، اغلب پوشاک خارجی در بازار یا محصول ایرانی 
منقش به برند خارجی و یا محصول تقلبی خارجی هستند.گشت و گذاری در بازار نیز صحت 
و سقم این ماجرا را نشان می دهد؛ بررسی ها حکایت از آن دارد که سالهاست مارک و برچسب 
برندهای خارجی به وفور در بازارهای مختلف وجود دارد و در دسترس است. تولیدکنندگان به 
راحتی این برچسب ها را می خرند و روی کالای تولید شده در کارگاه خود می چسبانند و به نام 

برند خارجی با قیمت های غیرواقعی عرضه می کنند.
قبضه بازار با پوشاک داخلی منقش به برند خارجی

در این بخش از بــازار، لیبل و مارک برندهای گوناگون در قالب های مختلف مانند چرمی، 
فلزی، پارچه ای و… وجود دارد و با توجه به اینکه در کشور ما 70 درصد کالاهای پوشاک در 
کارگاه های زیرپله ای و به صورت بی هویت تولید می شوند، بنابراین اغلب مارک فروشان از قبل 

سفارش گرفته و مارک مد نظر تولیدکننده را تهیه می کنند.
چرا در برندسازی موفق نیستیم؟

بر اســاس آمار وزارت صمت، در حال حاضر در حوزه صنعت پوشاک حداقل 100 هزار واحد 
صنفی تولیدی ثبت شده که این آمار به غیر از مجموعه واحدهای مشاغل خانگی و مزون هایی 
است که توسط وزارت ارشاد دارای مجوز هستند. حداقل 280 هزار واحد صنفی توزیعی نیز در 
حوزه پوشاک فعال است که این آمار نیز به غیر از فروشگاه های فعال در حوزه فضای مجازی 
و بعضاً بدون مجوز است.همچنین یک هزار واحد صنعتی تولیدی در حوزه پوشاک در کشور 
فعال است. در این تعداد واحد صنعتی- تولیدی به علاوه 100 هزار واحد صنفی-تولیدی مابین 
700هزار تا یک میلیون نفر اشــتغال دارند که با احتساب اشتغال در حوزه توزیع، حدود دو تا 
2.5 میلیون نفر )آمار ثبت شده رسمی واحدهای رسمی( در صنعت پوشاک کشور مشغول به کار 
هستند. طبق این آمار، ظرفیت به نسبت خوبی برای برندسازی پوشاک در کشور وجود دارد و البته 
چند برند داخلی هم تاکنون توانسته اند موفقیت نسبی را در بازار کسب کنند اما وضعیت به صورت 
کلان مطلوب نیست.از سویی فعالان صنعت پوشاک با چسباندن برند خارجی روی پوشاک 
داخلی می توانند با قیمت بالاتر از قیمت نهایی کالای خود را بفروشند چراکه قیمت پوشاک به 
طور معمول در بازار بالا است و اگر قرار باشد که مارک های معروف دنیا را هم یدک بکشد، حتماً 
باید قیمتی سه تا چهار برابر حد معمول برای آن از سوی متقاضی پرداخت شود.از سویی دیگر نیز 
شرکت بدون اینکه زحمات مربوط به فرایند برندسازی و… را طی کند به راحتی کالاهای خود 
را حال با هر کیفیت و ظاهری به نام برند خارجی می فروشد. در هر حال این وضعیت تولید با هر 
نیتی که باشد به ضرر مصرف کننده تمام می شود.وزارت صمت سال گذشته وعده داد که نحوه 
نظارت و تعامل با تولیدکنندگان ایرانی که کالا را با برند خارجی می فروشند، تغییر داده و وضعیت 

آنها را تعیین تکلیف می کند اما تاکنون خبری در این بخش منعکس نشده است.

مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران:
 100 هزار متر زمین ملی و دولتی 

طی یک روز در دماوند آزاد شد
مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران از رفع تصرف به متراژ صد هزار متر 
مربع در سه پلاک ارزشمند چناران، نوده و گلاهک شهرستان دماوند خبر داد.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، حسین جنتی گفت: مساحت رفع تصرفات در پلاک 31 نوده، 
54 اصلی چناران و 11 اصلی گلاهک صد هزار متر مربع اســت که در این خصوص یگان 
حفاظت اراضی شرق استان تهران و کارشناسان اداره حقوقی بسیار خوب عمل کرده اند.وی 
ارزش ریالی این رفع تصرفات را ده هزار میلیارد ریال عنوان کرد.جنتی گفت: تمامی رفع تصرفات 
ذکر شده طی یک روز کاری از ساعات آغازین صبح تا پاسی از شب به طول انجامیده است که 
با همکاری دادگستری رودهن، شهرداری رودهن، اداره جهاد کشاورزی، عوامل کلانتری و یگان 
امداد انجام شده و هیچگونه خسارت جانی و مالی در پی نداشته است.مدیرکل راه و شهرسازی 
خاطر نشــان کرد: این اداره کل تصرفات زمین خواران در شرق استان تهران را به دقت رصد 

می کند و با هر گونه تعرض به بیت المال مبارزه خواهد کرد.

اینفوگراف

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی گفت: سازمان آمادگی 
پراخت وام برای نوسازی 50 فروند شناور مسافری را دارد.
علی اکبر صفایی در نشست خبری اظهار کرد: در طول تاریخ ایران در 
این ایام بیشترین توجه به اقتصاد دریا شده است؛ مصداق این است که 
پس از جلسات متعدد در مجمع تشخیص مصلحت نظام، سیاست های 
کلی اقتصاد دریا توسط این مجمع ابلاغ شد. همزمان در دولت سیزدهم 
کارگروه اقتصاد ملی دریا ایجاد شــد.وی افزود: در برنامه هفتم توسعه 
اقتصاد دریا و ترانزیت یک ســرفصل دارد و دولت برنامه هایی را در این 
زمینه پیش بینی کرده است. کمیسیون عمران مجلس نیز در این زمینه 
فعالیت های بسیار خوبی داشته و نظرات دولت و اعضای این کمیسیون به 

این سرفصل اضافه شده که در دست بررسی است.
معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اقدامات کارگروه ملی اقتصاد دریا، 
گفت: مطالعات طرح جامع اقتصاد دریا و تکالیف پروژه های اجرایی انجام 
شــده و  طرح جامع  که نقشه راه حوزه دریایی است امسال  مصوبات و 
خواســته های دولت قبل ابلاغ شده و این موضوعات در دستور کار قرار 
گرفته و تا پایان امسال در کارگروه ملی تصویب می شود که راه ارزشمندی 
است. صفایی خاطرنشان کرد: سازمان بنادر و دریانوردی آمادگی پراخت 
وام از محل وجوه اداره شده برای نوسازی 50 فروند شناور مسافری را در 
بندر شهید حقانی بندرعباس دارد، حدود 100 میلیارد برای هر شناور که 
مبلغی بالغ بر 5000 میلیارد تومان می شود. همچنین برای تعمیرات اساسی 

40 فروند شناور، پنج میلیارد تومان اعطا کردیم.
در بحث کالای اساسی وضعیت خوبی داریم

وی با بیان اینکه امسال کشور در بحث کالای اساسی وضعیت خوبی 
دارد، افزود: امســال تولید گندم در کشور 8.7 میلیون تن بوده که باعث 
شده بخشی از نیاز را از داخل تامین کنیم. کل عملکرد تخلیه و بارگیری 
82 میلیون تن بوده که نسبت به مدت مشابه سال قبل علی رغم کاهش 
واردات کالای اساســی 2.2 درصد رشد داشته است. در بحث کانتینری 
فعالیت ها نسبت به سال قبل پنج درصد رشد داشته است. در مجموع سهم 

صادرات کالا 70 درصد و واردات 30 درصد بوده است.
معاون وزیر راه و شهرسازی با بیان این که در مسافرت ها و گردش های 
دریای رشد هشت درصدی نسبت به سال قبل رشد داشته ایم، اظهار کرد: 

در ترانزیت نیز 39 درصد رشــد داشته ایم که نشان می دهد ترانزیت در 
کشور به خصوص دریای خزر در وضعیت مناسبی به سر می برد. همچنین 
چهار نقطه برای ایجاد پتروشیمی در سواحل در حال پیگیری است، نقاطی 
نیز برای ایجاد شهرک های ساحلی مسکونی شناسایی شده و امیدواریم 
با اجرایی شدن این برنامه ها، مباحث اقتصادی، اشتغال، و جذب جمعیت 

عملیاتی شود.
ساخت یک میلیارد دلار شناور باری اقیانوس پیما

صفایی با بیــان این که در بخش حمل ونقل دریایی 189 هزار میلیارد 
ریال پروژه اجــرا و در اختیار مردم قرار گرفته اســت، تصریح کرد: در 
تجهیزات بندری، شناورهای باری اقیانوس پیما حدود  یک میلیارد دلار 
پروژه در دست ساخت اســت. برخی از شناورها خریداری و وارد کشور 
شــده و برخی شناورها در حال ورود به کشــور است. در حوزه نوسازی 
نــاوگان نیز کارهای خوبی در دســت اقدام اســت که وقتی به نتیجه 
برســد آن را اعلام می کنیم.وی در خصوص جزئیات سفارش ساخت 
یک میلیارد دلار شناور باری اقیانوس پیما و سهم کشتی سازان داخلی، 
اظهار کرد: در زمان حاضر 49 فروند شــناور یــدک کش و لایروب در 
صنایع داخلی در حال ســاخت است.  33 فروند از شناورها برای دریای 
خزر است و بخش عمده ای از این شــناورها وارد ناوگان شده و مابقی 
نیز به مرور الحاق خواهد شد.  10 فروند کشتی نیز برای سواحل جنوبی 
اســت. برنامه دولت توسعه زیرساخت های حمل ونقل دریایی در شمال 
و جنوب کشــور است.معاون وزیر راه و شهرســازی با اشاره به اجرای 
 پروژه های عمرانــی نیز گفت: در این بخش 530 هــزار میلیارد ریال
 )53 هزار میلیارد تومان( پروژه توســعه بنادر، و سواحل در دست اقدام 
است که این مبلغ غیر از سرمایه گذاری های بخش خصوصی است. با 
احتساب سرمایه گذاری بخش خصوصی،  سرمایه گذاری مشترک با دولت 
حدود 1000 میلیارد ریال  در بنادر ســرمایه گذاری صورت گرفته است. 
در بخش ســرمایه گذاری خارجی نیز اقداماتی انجام شده که آن را هم 
بعدا اطلاع رســانی می کنیم.صفایی بیان کرد: بخشی از این پروژه های 
امسال و سال آینده به بهره برداری می رسد. 30 پروژه به ارزش 22 هزار 
و 500 میلیارد تومان برای توســعه زیرساخت بنادر و 31 پروژه به ارزش 
3900میلیارد تومان پروژه توسعه بنادر کوچک در حال اجراست. 49 فروند 

ساخت شناورهای خدماتی و موردنیاز برای تقویت صنایع دریایی داخلی به 
ارزش 134 میلیون یورو در حال اجراست.

حدود 4600 نفر دریانورد کمبود داریم
وی بــا بیان این که دریانوردی حقوق و مزایای خوبی دارد،  اظهار کرد: 
شرایط امروز به گونه ای است که هر دو سه ماه یک بار دریانوردان می توانند 
استراحت کرده و با خانواده های خود زندگی کنند. در زمان حاضر حدود 
4600 نفر دریانورد کمبود داریم به خصوص در شناورهای با ظرفیت زیر 
3000 تن.معاون وزیر راه و شهریازی درباره کاهش آب خزر توضیح داد: 
موضوع خزر بسیار حائز اهمیت است چرا که بخشی از تجارت ایران از 
خزر انجام می شود و در 20 سال گذشته کاهش قابل توجهی در آب خزر 
بوده ایم. ولگا یکی از رودهای آبریزش به خزر است و مهم ترین رود خزر 
محسوب می شود.صفایی همچنین درباره میزان لایروبی دریای خزر با 
توجه به کاهش ورودی آب به این دریا  از ســمت روســیه گفت: طی 
دو سال اخیر به دلیل کاهش آب ورودی به دریای خزر، حجم لایروبی 
در بنادر شمالی کشور حدود 13 درصد افزایش یافته است. در این زمینه 
وزارت راه وشهرسازی با نخست وزیر روسیه در این باره وارد مذاکره شده 
و این نگرانی را منتقل کردیــم و وزارت امور خارجه هم این موضوع را 
دنبال می کند.وی با اشاره به آتش سوزی کشتی ال پی جی در عسلویه، 
گفت: این کشــتی با پرچم پاناما با خدمه هندی و اوکراینی  پنجشنبه 
ســاعت 15 دچار حریق در کمپرسور مایع سازی گاز شد. خوشبختانه با 
درایت سازمان بنادر و دریانوردی حریق اطفا شد و در زمان حاضر خدمه 

به این کشتی بازگشته اند.

رسوب کالا در بنادر به صفر رسید
معاون ســازمان بنادر  و دریانوردی در خصوص رسوب کالا در بنادر و 
برنامه سازمان برای این بخش گفت: هم اکنون رسوب کالا در بنادر وجود 
ندارد. این در حالی است که پیش تر رسوب کالا در بنادر بین 3 میلیون و 
700 هزار تا 4 میلیون تن کالا در بنادر بود. همه بخش های دولت در این 

بخش فعال هستند تا رسوب کالا در بنادر اتفاق نیفتد.
وی افزود: برای تحقق این موضوع، تمامی بخش های دولت همکاری 
مناسبی با هم داشتند از جمله سازمان بنادر و دریانوردی، بانک مرکزی، 
سازمان استاندارد، وزارت جهاد کشاورزی و کلیه بخش های وزارت راه و 
شهرسازی از جمله حمل و نقل ریلی و حمل و نقل جاده ای. به ویژه در 
این بخش به دلیل اعزام کامیون ها و همکاری گمرک برای حمل یکسره 
همه و همه سبب شد تا رسوب کالا در بنادر کشور به صفر برسد. ظرفیت 
بنادر کشور در حال حاضر برای حمل کالاهای اساسی بیش از 7 میلیون 

تن است و رسوب کالای اساسی را نداریم.
توسعه گردشگری دریایی و مسافری دریایی

مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی در خصوص گردشگری دریایی و 
مسافری دریایی و برنامه سازمان در این بخش توضیح داد: این بخش در 
مبحث اقتصاد دریا حائز اهمیت است. کاری که در این بخش انجام شده 
مهیا کردن بندر چمخاله و بندر انزلی است که سرمایه گذاری در  این بخش 
در حال تقویت است.صفایی بیان کرد: در بندرگاه نخل ناخدا و جزیزه هرمز 
مثلث گردشگری شکل گرفته است. هم اکنون پروژه عمرانی بندر ناخدا در 
حال انجام است و پیشرفت آن 25 درصد است. در بندر باس حد فاصل 
بین بندر شهید حقانی و بندر شیلاتی، منطقه گردشگری دریایی ایجاد 
خواهد شد. زیربنای آن را سازمان حمایت می کند و روبناهای آن را که 
شامل ایجاد ترمینال مسافری و ایجاد امکانات گردشگری و شناورهاست 

بخش خصوصی وارد عمل خواهد شد.
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: مجموعه وزارت گردشگری و وزارت 
راه و شهرسازی، وزارت کشور و استانداری در حال همکاری هستند تا این 
بخش تقویت شود. موضوع ایجاد منطقه گردشگری در جنوب کشور در 
کارگروه استانی در حال تصویب است. در تلاش هستیم تا طرح جامع 

توسعه بندر شهید حقانی انجام شود.

آمادگی برای پرداخت وام نوسازی 50 فروند شناور مسافری
معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد

رئیس پژوهشگاه بیوتکنولوژی کشاورزی گفت: ضریب نفوذ 
دانش در بخش کشاورزی زیر 5 درصد است و همین موضوع 

باعث شده که نهاده های فناورانه کشاورزی را وارد کنیم.
غلامرضا صالحی جوزانی در نشست خبری دومین رویداد فناوری های نوین 
کشاورزی با اشاره به اینکه تغییرات اقلیمی، گرما، شوری و کم آبی از چالش 
های بخش کشاورزی است، گفت:تا 30سال آینده دمای کشور حداقل یک 
درجــه افزایش و 30 درصد از میزان آب در دســترس نیز کاهش می یابد. 
همچنین از طرفی تا سال 2050 جمعیت کشور به بیش از 100 میلیون نفر 
خواهد رسید و نیاز به محصولات کشاورزی نیز 200 میلیون تن خواهد بود.
وی افزود:ضریب نفوذ دانش در بخش کشاورزی  زیر 5 درصد است و همین 
 موضوع باعث شــده که نهاده های فناورانه کشــاورزی را وارد کنیم. حدود 

3 میلیارد دلار انواع  نهاده های فناورانه کشاورزی از جمله بذر هیبرید، برخی 
کودهای شــیمیایی، افت کش های شیمیایی، واکسن ها و داروهای دامی، 
افزودنی های صنایع غذایی و ماشین پیشرفته وارد شده است.رئیس پژوهشگاه 
بیوتکنولوژی کشاورزی به اهمیت فناوری های نوین کشاورزی اشاره کرد 
و گفت:توســعه کشاورزی دانش بنیان مبتنی بر فناورهای نوین کشاورزی 
چالش های کشاورزی را مرتفع می کند. همچنین این فناوری ها شامل اصلاح 
ژنتیکی بر ژنوم، مهندسی ژنتیک، بیوانفورماتیک و ابرداده ها، کشاورزی در 

فضای بسته، کشاورزی با آب دریا، کشاورزی در بیابان،   گوشت مصنوعی، 
نانوتکنولوژی، ریزجلبک ها، کشــاورزی دقیق و هوشمند، پهپادها، هوش 
مصنوعی و ...است.صالحی جوزانی تصریح کرد:وضعیت بازار بیوتکنولوژی 
حدود هزار میلیارد دلار اســت و تا سال 2030 به حدود 3 هزار میلیارد دلار 
خواهد رسید. حدود 20 درصد آن مربوط به کشاورزی است. در ایران حدود 
200 شرکت دانش بنیان واحد فناور و هسته های فناور مرتبط با بیوتکنولوژی 
کشاورزی فعال هستند که ارزش محصولات آنها حدود 500 میلیون دلار 

است و لازم اســت این میزان حداقل به 2 میلیارد دلار برسد. وی در ادامه 
افزود: طی دو دهه فعالیت پژوهشگاه 70 فناوری قابل تجاری سازی به دست 
آمده است که بخشی از آنها تا ابتدای سال جاری در قالب 40 قرارداد انتقال 
فناوری به بخش خصوصی منتقل شده است و اثر بخشی قابل توجهی در 
بخش کشاورزی داشته اند. برخی از فناوری های راه یافته به عرصه کشاورزی 
در حدود 205 هزار هکتار از اراضی زراعی کشور استفاده شده و سالانه بالغ 
بر 175 میلیــون دلار از محل صرفه جویی ارزی با افزایش ارز افزوده عاید 
کشاورزی کرده اند.صالحی جوزانی همچنین به برگزاری رویداد فناوری های 
نوین کشــاورزی در مردادماه اشــاره کرد و گفت:در روز 25 مرداد در محل 
نمایشگاه های بین المللی دومین رویداد فناوری های نوین کشاورزی برگزار 

می شود.

واردات 3 میلیارد دلاری انواع نهاده فناورانه
ضریب نفوذ دانش در بخش کشاورزی زیر 5 درصد است
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